

黃舜廷 Huang Shun-Ting



1990 年出生於臺灣臺北。2015 畢業於國立臺北藝術大學美術創作研究所繪畫組，2025 取得國立臺南藝術大學藝術創作理論研究所博士學位。創作涵蓋繪畫、雕塑、複合媒材與空間裝置。長期關注「價值如何被賦予」與「符號如何在社會脈絡中生成與流通」等核心議題。

近年創作多從消費文化、地方信仰、交換系統、世俗美學與個人慾望等面向切入，特別聚焦於臺灣招財文化中的符號運作，結合田野踏查、文化採集與符號再製，捕捉日常環境中潛伏的欲望軌跡，藉以折射出複雜、流動且難以言喻的潛在台灣性。創作方法上多以「仿擬」與「偏離式再製」作為主要策略，透過模仿、挪用與轉化操作，重新檢視符號的生成邏輯與文化景觀的建構方式，進而在似曾相識與異質偏移的交界處，提出對藝術本質、形式慣性與觀看機制的批判性思考。

曾獲 2024 年「南瀛獎」類別首獎與「集保藝術賞－視域臺灣」優選；2021 年入選「中國信託當代繪畫獎」；2020 年獲「第二屆集保結算所當代藝術賞」銅賞及「第 8 屆鴻梅新人獎」；2016 年獲文化部遴選為 Art Taipei「Made In Taiwan 新人推薦特區」藝術家。曾參與「The SAC Residency Program」（泰國曼谷，2025）、池上穀倉藝術館駐村計劃（2025）、嘉義市立美術館「藝術返嘉進駐計劃」（2020）與「關渡美術館國際對等交換駐村計畫」（馬來西亞吉隆坡，2016）。作品也曾獲得澳洲白兔美術館、藝術銀行、台灣好文化基金會、臺灣集中保管結算所等機構典藏。



黃舜廷 Huang Shun-Ting

1990 年出生於臺灣臺北，現生活與工作於台北。

學歷

- 2015 國立臺北藝術大學 美術創作研究所繪畫組 碩士
- 2021 國立臺南藝術大學 藝術創作理論研究所 博士

個展

- 2023 「上芳」，伊日後樂園，臺北，台灣
「保麗龍與金蔥」，正白藝術空間，高雄，台灣
- 2021 「（空白）」，日帝藝術，臺北，台灣
- 2020 「永福五橘宮」，節點，臺北，台灣
- 2019 「林北山—五橘宮」，福利社，臺北，台灣
- 2016 「有錢圖—當代招財逸品」，MIT 新人推薦特區，臺北，台灣
- 2014 「愉悅的柿、芭&石榴」，水果圖卡發表會，私藝術空間，臺北，台灣
- 2011 「畫虎蘭」，八又二分之一空間，臺北，台灣

聯展

- 2026 「圖誌：愛與欲望的星叢」，科元藝術，臺中，台灣
「仙人・跳—土地公的藝術家朋友們」，桃園市土地公文化館，桃園，台灣
「After Them」，當代一畫廊，臺北，台灣
- 2025 「當痛點變成賣點？」，Art Center NEW，橫濱，日本
「窗 | 借光」，或者新州屋，新竹，台灣
「ONE ART Taipei」，JR 東日本大飯店，臺北，台灣
- 2024 「2024 集保藝術賞—視域臺灣」，金車文藝中心臺北承德館，臺北，台灣
「2024 南瀛獎得獎作品展」，新營文化中心，臺南，台灣
「台中藝術博覽會」，台中日月千禧酒店，臺中，台灣
「Digital Wonderland」，養心藝術，臺中，台灣
「老派／新藝：藝術銀行沙龍展」，屏東美術館，屏東，台灣
「Art Madrid 馬德里藝術博覽會」，Galería de Cristal，馬德里，西班牙
「四季美滿」，臺南文化中心文物陳列館，臺南，台灣
「藝術未來」，台北君悅酒店，臺北，台灣



- 2023 「~洪~水~再~氾~濫~」，么八二空間，臺南，台灣
「等登燈」，應力空間，臺南，台灣
「節點走過來」，么八二空間，臺南，台灣
「求生相」，新竹 241 藝術空間，新竹，台灣
「超心星」，養心藝術，臺中，台灣
- 2022 「Tamra International Art Fair」，ICC 濟州國際會議中心，濟州，韓國
「2022 鴻梅新人獎聯展」，國父紀念館文華軒及文化藝廊，臺北，台灣
「台北國際藝術博覽會」，台北世貿一館，臺北，台灣
「療癒之城」，養心藝術，臺中，台灣
「繪畫的後方」，大新美術館，臺南，台灣
「黑金計畫—我們共用一條河」，節點，臺南，台灣
「中國信託當代繪畫獎」，關渡美術館，臺北，台灣
- 2021 「台北國際藝術博覽會」，台北世貿一館，臺北，台灣
「壞壞」，節點，臺北，台灣
「迷失在那種潛伏中」，木木藝術，臺南，台灣
「徵 LOW—空間改造計畫」，新浜碼頭藝術空間，高雄，台灣
「ONE ART Taipei」，台北西華飯店，臺北，台灣
- 2020 「日常考—遊擊作為方法」南藝X臺藝交流展，國立臺南生活美學館，臺南，台灣
「看不見的風景」藝術返嘉駐村成果展，嘉義文創園區 H 棟，嘉義，台灣
「叢生・聯結」，鳳凰創意園區，杭州，中國
「有現x無限」集保結算所當代藝術賞，台北國際藝術村，臺北，台灣
「看不見的結」，日帝藝術，臺北，台灣
「錢鼠搖錢・樹來寶」，臺南市美術館，臺北，台灣
「ONE ART Taipei」，台北西華飯店，臺北，台灣
- 2019 「狀況外の實踐-另類療法的藝與術」，國立臺南藝術大學視覺館一館，臺南，台灣
「about:blank」黑盒子策展計劃，YIRI ARTS，臺北，台灣
「動物劇場」，藝術銀行，臺中，台灣
「節點自介一下港博覽會」，節點空間，臺南，台灣
「ONE ART Taipei」，台北西華飯店，臺北，台灣
- 2018 「曾經・軌跡」MIT 十週年特展，世貿一館，臺北，台灣
「動漫藝擺」，嘉義文化創意產業園區，嘉義，台灣
「刻意拼裝」，日帝藝術，臺北，台灣
「秘境」，加力畫廊，臺南，台灣



- 2017 「窮極華麗」，順天建築文化藝術中心，臺中，台灣
「非常時期」，非常廟藝文空間，臺北，台灣
「十年一劍」，雅逸藝術中心，臺北，台灣
「Young Art Taipei」，台北喜來登大飯店，臺北，台灣
- 2016 「我看嘉義—從巨視到微觀」，好思當代，嘉義，台灣
「看的比聽的準」，好思當代，臺北，台灣
「氣•象」，日帝藝術，臺北，台灣
「Magnetic Setting」，WOLO Bukit Bintang，吉隆坡，馬來西亞
「Young Art Taipei」，台北喜來登大飯店，臺北，台灣
「找我 II」，精銳藝術館，臺中，台灣
「帕莎迪娜 24H CLOSED」，33 號藝術櫥窗，臺北，台灣
- 2015 「台北藝術自由日」，華山 1914 文化創意產業園區，臺北，台灣
「視覺混種」，中山創意基地，臺北，台灣
「高雄漾藝術博覽會」，駁 2 藝術特區 B3、B4 倉庫，高雄，台灣
「嶄新—青年繪畫新樣貌」，高雄市立文化中心 至高館，高雄，台灣
「粗體飛行」，新浜碼頭藝術空間，高雄，台灣
「VT Show Show」，非常廟藝文空間，臺北，台灣
「林語堂潤餅文化節」，林語堂故居，臺北，台灣
「擴增食境」，駁 2 藝術特區 B6 倉庫，高雄，台灣
- 2014 「左按少年胸」，南海藝廊，臺北，台灣
「嫩天堂 2.0」，加力畫廊，臺南，台灣
「空氣鳳梨」，國立臺北藝術大學地下美術館，臺北，台灣
「第八屆龍顏校園藝術創作獎巡迴展」，臺北、臺中、高雄，台灣
- 2013 「藝質冒泡」，天來藝文空間，臺北，台灣
「2013 逆齡會春特展」，國立臺北藝術大學美術系館，臺北，台灣
「臺中市第十八屆大墩美展」，大墩文化中心，臺中，台灣
「臺中藝術博覽會」，臺中金典酒店，臺中，台灣
- 2012 「稍微向左一點」，國立臺北藝術大學地下美術館，臺北，台灣
「臺中藝術博覽會」，臺中長榮桂冠酒店，臺中，台灣
「銀朱的海」，國立臺北藝術大學地下美術館，臺北，台灣
- 2011 「QQ」，ZABU 空間，臺北，台灣
- 2010 「不是開玩笑的」，國立臺北藝術大學地下美術館，臺北，台灣
- 2009 「DADANNUAHUAN」，八又二分之一空間，臺北，台灣



獲獎

- 2024 「2024 集保藝術賞－視域臺灣」優選，臺灣集中保管結算所，臺北
「南瀛獎」平面創作類 首獎，臺南市政府文化局，臺南
- 2021 「中國信託當代繪畫獎」入選，中國信託文教基金會，臺北
- 2020 「第8屆鴻梅新人獎」獲選，鴻梅文化藝術基金會，新竹
「第二屆集保結算所當代藝術賞」銅賞，臺灣集中保管結算所，臺北
- 2016 「Made In Taiwan 新人推薦特區」獲選，文化部，臺北
- 2014 「第8屆龍顏藝術創作獎」優選，龍顏基金會，臺北

駐村

- 2025 「The SAC Residency Program」，SAC Gallery，曼谷，泰國
「台灣好文化基金會 × 池上穀倉藝術館駐村計劃」，台灣好文化基金會，台東
- 2020 「藝術返嘉進駐計畫」，嘉義市立美術館，嘉義
- 2016 「關渡美術館國際對等交換駐村計畫」 Wei-Ling Gallery／WOLO 藝術進駐，吉隆坡，馬來西亞

典藏

- 2026 《（空白）053.v2》，台灣好文化基金會，臺東
- 2025 《（空白）048》，藝術銀行，臺中
《（空白）046》，藝術銀行，臺中
- 2023 《（空白）040》，藝術銀行，臺中
- 2022 《五橘、花 02》，藝術銀行，臺中
- 2021 《花好花滿一百合 III》，藝術銀行，臺中
- 2020 《主殿一心誠則靈》，臺灣集中保管結算所，臺中
《金五橘》，藝術銀行，臺中
- 2015 《汪汪來》，白兔美術館，雪梨，澳洲
- 2014 《釋迦、五等魚、酒》，藝術銀行，臺中
《Fruit 瘦》，金石堂龍顏基金會，臺北

公共藝術

2021 《花好花滿一百合 II》、《花好花滿一百合 I》，臺灣桃園地方法院，桃園

出版

2022 《五橘宮 沿革誌》

Huang Shun-Ting



Huang Shun-Ting (b. 1990, Taipei, Taiwan) received his MFA in Fine Arts (Painting) from the Taipei National University of the Arts in 2015 and earned his PhD in Art Creation and Theory from Tainan National University of the Arts in 2025. His practice spans painting, sculpture, mixed media, and spatial installation, with a sustained inquiry into how cultural values are produced, and how symbols emerge, circulate, and mutate within social contexts.

In recent years, his work has approached these questions through the lenses of consumer culture, local belief systems, exchange mechanisms, secular aesthetics, and personal desire, with particular attention to the symbolic operations embedded in Taiwanese prosperity culture. Combining fieldwork, cultural sampling, and symbolic recomposition, Huang traces the desire-laden visual residues hidden in everyday environments, revealing the complex, fluid, and indescribable layers of what he calls latent Taiwanese-ness. His practice often employs strategies of parody and mimetic deviation—through imitation, appropriation, and transformation—to reexamine the mechanisms through which symbols are produced and cultural landscapes are constructed. Operating between the familiar and the estranged, his work raises critical questions about artistic ontology, stylistic convention, and systems of visual perception.

Huang is the recipient of the First Prize in the 2024 Nanyang Award (2D Media Category) and the Excellence Prize of the TDCC Art Award – Vision Taiwan (2024). He was selected for the CTBC Painting Prize (2021), received the Third Prize in the TDCC Contemporary

Arts Award (2020), and was shortlisted for the 8th Grand View Emerging Artists Award (2020). In 2016, he was selected for Art Taipei's Made in Taiwan program. His residency experiences include The SAC Residency Program (Bangkok, 2025), the Chishang Art Center Residency Project (2025), the Chiayi Art Museum's Artist-in-Residence Program (2020), and the Kuandu Museum of Fine Arts International Exchange Residency (Kuala Lumpur, 2016). His works are held in the collections of the White Rabbit Gallery (Sydney, Australia), Art Bank Taiwan, the Taiwan Depository & Clearing Corporation, among others.



就在藝術空間
PROJECT FULFILL
ART SPACE

Huang Shun-Ting

Born in Taipei, Taiwan, 1990

Education

- 2025 *Ph.D. in Art Creation and Theory, Tainan National University of the Arts*
- 2015 *M.F.A. Program, Department of Fine Arts School of Fine Arts Taipei National University of the Arts*
- 2012 *B.F.A. Program, Department of Fine Arts School of Fine Arts Taipei National University of the Arts*

Solo Exhibitions

- 2023 *Plants & Planters, BACK_Y, Taipei*
Styrofoam & Glitter, #ffffff, Kaohsiung
- 2021 *(blank), Helios Gallery, Taipei*
- 2020 *Yong Fu Five Oranges Temple, Zit-Dim Art Space, Tainan*
- 2019 *Lin Bei Shan- The Temple of Five Oranges, FreeS Art Space, Taipei*
- 2016 *The Way to Wealth – The Contemporary Money-Bringing Art, Art Taipei MIT, Taipei*
- 2014 *Yu Yueh Te Shih Pa Shih Liu" Fruit card presentation, MON ESPACE D'Art, Taipei*
- 2011 *Hua-Hu-Lan, 8 1/2 Space, Taipei National University of the Arts, Taipei*

Group Exhibition

- 2026 *The Great Librarian: 20 Years of the Long Yen Foundation Art Scholarship, Kuandu Museum of Fine Arts, Taipei*
Mnemosyne: Constellations of Love and Desire, Ke Yuan Gallery, Taichung
Immortal Banquet: TU DI GONG & His Artist Friends, Taoyuan Tudigong Culture Museum, Taoyuan
After Them, A GALLERY, Taipei
- 2025 *SCENTS OF ART" KAO PENG, Taichung*
Live in your (ita)bag, Art Center NEW, Yokohama, Japan
Aura within art and window, OR House, Hsinchu
ONE ART Taipei, Hotel Metropolitan Premier Taipei, Taipei
- 2024 *2024 TDCC Art Award- Vision Taiwan, KCCA, Taipei*
2024 Nanying Awards, Xinying Cultural Center, Tainan
Art Taichung, Millennium Hotel Taichung, Taichung
Digital Wonderland, Artnutri Gallery, Taichung



- Old School New Expression, Pingtung Art Museum, Pingtung*
Art Madrid'24, Galería de Cristal, Madrid, Spain
Four Seasons Blissful, Tainan Cultural Center, Tainan
Art Future, Grand Hyatt Taipei, Taipei
- 2023 *Legend of the Flood, 182 Art Space, Tainan*
It's the light. It's gonna take a while., Soil Space, Tainan
Node-To-Node, 182 Art Space, Tainan
Surviving Pattern, Hsinchu 241 Art Gallery, Hsinchu
SUPER NOVART, Artnutri Gallery, Taichung
- 2022 *Tamra International Art Fair, ICC JEJU International Convention Center, Jeju-do, Korea*
Grand View Emerging Artists Award Exhibition 2022, Wen Hua Gallery & Cultural Corridor in National Dr.Sun Yat-sen Memorial Hall, Taipei
Art Taipei, Taipei World Trade Center Hall 1, Taipei
Healing City, Artnutri Gallery, Taichung
Behind The Painting, Da Xin Art Museum, Tainan
Black Soil- Forgathering by One River, Zit-Dim Art Space, Tainan
CTBC Painting Prize, Kuandu Museum of Fine Arts, Taipei
- 2021 *Art Taipei, Taipei World Trade Center Hall 1, Taipei*
Set BAD, Zit-Dim Art Space, Tainan
Lost in the Latency, MUMU Gallery, Tainan
Recruitment Low-Space Transformation Plan, Sin Pin Pier-Absolutely Art Space, Kaohsiung
ONE ART Taipei, The Sherwood Taipei, Taipei
- 2020 *Daily Routine Guerrilla Action as Art Practice, National Tainan Living Art Center, Tainan*
Invisible Scenery, G9 Creative Park Building H, Chiayi
Clustering and Connection, Phoenix Cultural and Creative Park, Hangzhou, China
TDCC Contemporary Arts Award, Taipei Artist Village, Taipei
Invisible Knots, Helios Gallery, Taipei
Shaking the Money Tree Brings Fortune, Tainan Art Museum, Tainan
ONE ART Taipei, The Sherwood Taipei, Taipei
- 2019 *Practice Beyond Condition- Art as Alternative Therapy, Visual Arts Building TNNUA , Tainan*
about:blank" Curatorial Project of Black box, YIRI ARTS, Taipei
Animal Theatre, Art Bank, Taichung
Zit-Dim Self introduction- Tainan Art Fair, Zit-Dim Art Space, Tainan



- ONE ART Taipei, The Sherwood Taipei, Taipei*
- 2018 *Once • Trajectory" The special ten-year MIT anniversary exhibition, Taipei World Trade Center Hall 1, Taipei*
- Swag Comics & Animation Art Festival, G9 Creative Park, Chiayi*
- Deliberate Appropriation, Helios Gallery, Taipei*
- Secret Land, Inart Space, Tainan*
- 2017 *Gorgeous, The 201 Art, Taichung*
- Very Period, VT Artsalon, Taipei*
- Generation, Julia Gallery, Taipei*
- Young Art Taipei, Sheraton Grande Taipei, Taipei*
- 2016 *I See Chiayi- From Macro View To Micro Vision, Haohaus, Chiayi*
- Seeing Is Better Than Hearing, Haohaus, Taipei*
- Atmosphere, Helios Gallery, Taipei*
- Magnetic Setting, WOLO Hotel Bukit Bintang, Kuala Lumpur, Malaysia*
- Young Art Taipei, Sheraton Grande Taipei, Taipei*
- Finding Myself II, Art & Arch Museum, Taichung*
- PASADENA 24H CLOSED , NO. 33 Art Corner, Taipei*
- 2015 *Taipei Free Art Fair, Huashan 1914 Creative Park, Taipei*
- On Site, Visual, URS21, Taipei*
- Young Art Kaohsiung 2015, The Pier-2 Art Center B3 B4, Kaohsiung*
- New - new faces of young Paintings, Kaohsiung City Culture Center Chih-Kao Gallery, Kaohsiung*
- Bold is Flying, Sin Pin Pier-Absolutely Art Space, Kaohsiung*
- VT Show Show, VT Artsalon, Taipei*
- Lin Yutang Popiah Festival, The Lin Yutang House, Taipei*
- Augmented food, The Pier-2 Art Center B6, Kaohsiung*
- 2014 *Left Bank Brothers, Nanhai Gallery, Taipei*
- Nin Tender 2.0, Inart Space, Tainan*
- Pineapple Air, Museum of Basement, Taipei National University of the Arts, Taipei*
- 2013 *The 8th Long Yen Artistic Creation Exhibitions of Arts, Kingstone, Taipei, Taichung, Kaohsiung*
- Artistic Matter Bubbling, ArtSpace@TPK, Taipei*
- Reverse Age Rejuvenation, Taipei National University of the Arts, Finearts Department of Museum, Taipei*
- The 18th DA DUN Fine Arts Exhibition Of Taichung City, Taichung City DADUN Cultural Center, Taichung*
- T-ART in Taichung 2013, The Splendor Hotel Taichung, Taichung*



- 2012 *Slightly to the left a little, Museum of Basement, Taipei National University of the Arts, Taipei*
T-ART in Taichung 2012, Evergreen Laurel Hotel Taichung, Taichung
The Sea of Vermilion, Museum of Basement, Taipei National University of the Arts, Taipei, Taiwan
- 2011 *QQ, ZABU Space, Taipei*
- 2010 *It's Not Kidding, Museum of Basement, Taipei National University of the Arts, Taipei*
- 2009 *DADANNUAHUAN, 8 1/2 Space, Taipei National University of the Arts, Taipei, Taiwan*

Residency

- 2025 *The SAC Residency Program, SAC Gallery, Bangkok, Thailand*
Lovely Taiwan Foundation X Chishang Art Center Residency Project, Lovely Taiwan Foundation, Taitung
- 2020 *Art Residency in Chiayi, Chiayi Art Museum, Chiayi*
- 2016 *International Residency Exchange Program of Kuandu Museum of Fine Arts" Wei-Ling Gallery/WOLO*
Artist Residency, Wolo Bukit Bintang Hotel, Kuala Lumpur, Malaysia

Awards

- 2024 *TDCC Art Award- Vision Taiwan" The Excellent Prize, TDCC, Taipei*
Nanying Award" 2D Media 1st Prize, CAB of TNCG, Tainan
- 2021 *CTBC Painting Prize" Selected, CTBC Foundation for Arts and Culture, Taipei*
- 2020 *The 8th Grand View Emerging Artists Award" Selected, Grand View Culture & Art Foundation, Hsinchu*
TDCC Contemporary Arts Award" 3rd Prize, TDCC, Taipei
- 2016 *Made In Taiwan-Young Artist Discovery, Ministry of Culture, Taipei*
- 2014 *The 8th Long Yen Foundation Creative Arts Award" Selected, Long Yen Foundation, Taipei*
- 2013 *The 18th DA DUN Fine Arts Exhibition Of Taichung City" Selected, CAB of TCCG, Taichung*
- 2011 *The 24th Exhibitions of TNUA" 3rd Prize of Graphic Arts, TNUA, Taipei*
- 2010 *The 3rd Bright Star" Selected, BSAA, Taipei*

Awards

- 2024 *TDCC Art Award- Vision Taiwan" The Excellent Prize, TDCC, Taipei*
Nanying Award" 2D Media 1st Prize, CAB of TNCG, Tainan
- 2021 *CTBC Painting Prize" Selected, CTBC Foundation for Arts and Culture, Taipei*
- 2020 *The 8th Grand View Emerging Artists Award" Selected, Grand View Culture & Art Foundation, Hsinchu*
TDCC Contemporary Arts Award" 3rd Prize, TDCC, Taipei



- 2016 *Made In Taiwan-Young Artist Discovery, Ministry of Culture, Taipei*
- 2014 *The 8th Long Yen Foundation Creative Arts Award" Selected, Long Yen Foundation, Taipei*
- 2013 *The 18th DA DUN Fine Arts Exhibition of Taichung City" Selected, CAB of TCCG, Taichung*
- 2011 *The 24th Exhibitions of TNUA" 3rd Prize of Graphic Arts, TNUA, Taipei*
- 2010 *The 3rd Bright Star" Selected, BSAA, Taipei*

Collections

- 2026 *(blank) 053.v2, Lovely Taiwan Foundation, Taitung*
- 2025 *(blank) 048, Art Bank, Taichung*
(blank) 046, Art Bank, Taichung
- 2023 *(blank) 040, Art Bank, Taichung*
- 2022 *Five Oranges, Flower 02, Art Bank, Taichung*
- 2021 *Blossom Full of Flowers- Lily III, Art Bank, Taichung*
- 2020 *Mall Hall- The Belief in a Thing Makes It Happen, TDCC, Taipei*
The Five Golden Oranges, Art Bank, Taichung
- 2015 *Dogs, Pineapple, White Rabbit Gallery, Sydney, Australia*
- 2014 *Shakya, Five Level Fish, Beer, Art Bank, Taichung*
Fruit Fit, Long Yen Foundation, Taipei

Public Art

- 2021 *Blossom Full of Flowers- Lily I, Blossom Full of Flowers- Lily II, Taoyuan District Court, Taoyuan*